



WO J.C. Morrissette, CD

Warrant Officer Christian Morrissette will be retiring from the Canadian Forces on June 11th, 2012, after completing 27+ years of loyal and dedicated service.

He enrolled in the Canadian Forces in Oct 84 as an Infantryman, and upon completion of basic training in Dec 84, he was sent to the R22R Battle School, in Valcartier. During his stay with the Vandoos, WO Morrissette was first attached to the 2R22R at the Citadelle of Quebec, then joined the 1R22R to go to Germany in 85, part of 4Canadian Mechanized Brigade Group at CFB Lahr. During his long 5 1/2 years posting to Lahr, he got promoted to Corporal, and met Heike, his wife. He applied for voluntary occupational transfer as an Electrical Distribution Technician while he was still overseas and upon acceptance of his OT, he returned to Canada in Dec 90 to attend QL3 in Chilliwack. In Aug 91, he was posted to the naval construction troop of CFB Halifax, where he participated in hurricane Andrew's disaster relief operation in Aug 92. He also worked on community projects for Habitat for Humanity and participated in the construction of the recreation center in Greenwood and the cadet camp in Shearwater. In July 95, he went back to Chilliwack to attend his QL5a course. Then, in the summer of 97, WO Morrissette was posted to CFB Montreal where he worked in the Electrical shop. He's been part of the Ice Storm's disaster relief effort deployed by the CF during the first months of 98, where eastern Ontario and southern Quebec areas population suffered from power losses and other damages. Later the same year, he deployed the CFS ALERT for over 5 months and got promoted to the rank of MCpl when he got back in Dec 98. He got posted to CFB North Bay in July 99 where he was the electrical shop supervisor, for both above and below-ground facilities. He also participated in a US military exchange program in May 2000, where he deployed to Alaska, USA. He attended the PLQ course in Borden in Sept 2000 and got promoted to the rank of Sgt in Dec of the same year. Always on the move, WO Morrissette was posted to 4 Engineer Support Regiment, 74 Construction troop in the fall of 01. During his time at 4ESR, he acted as TP RECCE Sgt and project coordinator. During his time in Gagetown, he's been attached-posted to CFSME, where he taught on a ED TECH QL3 and QL5a course and attended his QL6a course in the fall of 02. He also deployed to Bosnia-Herzegovina on a 6 months tour to Velika Kladusa as a facility manager and electrical contracts monitoring inspector for the NSE contingent, from Mar 03 to Oct 03. Back from Bosnia, WO Morrissette spend a few more months in Gagetown, until he got promoted to the rank of Warrant Officer in June 04. He got posted to 1 ESU in Moncton two months later. During his two years stint in Moncton he worked in the design & drafting cell, where he worked, as other things, on the deployable 1000 man-camp design. He attended his ILQ course in Sept 05 at RMC Saint-Jean and his QL6b at CFSME in the spring of 06. Posted to CFB Bagotville in the summer of 06, WO Morrissette occupied the Plan O 2I/C position, the Prod O 2 I/C and the Contracts supervisor for Base CE. He left CFB Bagotville in July 09, to move to ASU St-Jean, Qc, where he occupied the position of Ops O of Base CE until recently.

Christian, his wife Heike, his son Yanick and his daughter Noémie-Rose, will be staying in the Montreal area, where he will begin a new career as a hockey instructor for a Sports-Study school program.

WO J.C. Morrissette, CD

L'Adjudant Christian Morrissette prendra sa retraite le 11 juin 2012, après avoir complété plus de 27 années de bons et loyaux services au sein des forces canadiennes.

Il s'est enrôlé dans les Forces canadiennes en octobre 84 en tant que fantassin. Après avoir complété le cours de recrues à Saint-Jean, il fût envoyé à l'école de combat du Royal 22^e Régiment à Valcartier. Après l'école de combat, l'Adj Morrissette fût affecté au 2e bataillon du R22R, stationné à la citadelle de Québec. Il a ensuite rejoint les rangs du 1^{er} bataillon R22R, faisant partie du 4e groupe-brigade mécanisé du Canada stationné à la BFC LAHR, en Allemagne. Durant son affectation de 5 ans et demi à Lahr, il fût promu Caporal et eu l'opportunité de rencontrer sa femme, Heike. C'est là qu'il demanda un changement de métier pour devenir Technicien en distribution électrique et retourna au Canada pour débiter son NQ3 à Chilliwack en décembre 90. En août 91, il fût affecté à la troupe de construction navale de la BFC HALIFAX. Durant son séjour à Halifax, il participa à la réalisation de divers projets comme Habitat for Humanity, la construction du centre récréatif de Greenwood et le camp de cadets de Shearwater. Il participa aussi à l'effort d'assistance humanitaire à la suite de l'ouragan Andrews en août 92. En juillet 95, l'Adjudant Morrissette retourna à Chilliwack pour sa formation NQ5. À l'été 97, il fût affecté à la BFC Montréal, garnison Longue-Pointe et travailla au Svc Génie. Il fût bien placé pour participer à l'effort d'assistance humanitaire suite à la crise du verglas en 98. Plus tard cette année-là, il déploya à la SFC ALERT pour une durée de 5 mois pour participer à la maintenance des installations de la station. Il fût promu au rang de Caporal-chef à son retour d'Alert, en décembre 98. Il fût ensuite affecté à la BFC North Bay en juillet 99, où il a assumé le rôle de superviseur de l'atelier électrique pour l'infrastructure de surface et souterraine. En mai 2000, durant son affectation à North Bay, l'Adjudant Morrissette a participé à un programme d'échange sur une base américaine en Alaska, il a ensuite fait son cours JLC à Borden en septembre, et fût promu au rang de Sergent en décembre de la même année. En novembre 2001, il fût à nouveau affecté, cette fois-ci à la troupe de construction du 4 Engineer support regiment de la BFC Gagetown. Durant son affectation à la troupe, l'Adjudant Morrissette a occupé les fonctions de Sgt de reconnaissance et de coordonnateur de projets. Il fût aussi attaché au CFSME pour donner de l'instruction, où il a enseigné sur un NQ3 et un NQ5. Il a ensuite fait son cours NQ6a en automne 2002. Il a ensuite déployé à Vladika-Kladusa en Bosnie-Herzégovine de mars à octobre 2003 en tant que gérant des aménagements, ainsi qu'inspecteur des contrats en électricité pour le contingent ESN. De retour au régiment, l'Adjudant Morrissette fût promu à son grade actuel d'Adjudant en juin 2004. Il fût ensuite posté à Moncton au 1ESU, où il a participé à divers projet, en autres la conception du camp déployable de 1000 hommes. Il a obtenu sa qualification ILQ au CMR St-Jean en 2005 et a complété son cours de surintendant du Génie Construction NQ6b au CFSME au printemps 2006. Il a ensuite été affecté au groupe Infrastructure de la 3e escadre de Bagotville à l'été 2006, où il a occupé consécutivement les positions d'O plan adjoint, de surintendant de la production et de surintendant des contrats. Il quitta Bagotville en juillet 2009 et fût affecté au Svc Génie du 5GSS, garnison Saint-Jean où il a occupé la position d'O Ops jusqu'à récemment.

Christian, sa femme Heike, son fils Yanick et sa fille Noémie-Rose, resteront dans la région de Montréal, où Christian débutera une carrière d'instructeur de Hockey pour le programme Sports-Études d'une école de la région.